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Z A P I S N I K 

Sa pete (5) redovne sednice Skupstine opstine Dragas, odrzane dana 07.06.2019, sa pocetkom u 

10:00h, uz sledeci: 

D n e v n i   r e d 

1. Razmatranje i usvajanje zapisnika sa predhodne sednice Skupstine opstine Dragas 

2. Razmatranje pitanja otpadaka u opstini Dragas 

3. Razmatranje i usvajanje Predlog Pravilnika o odredjivanju radnog vremena za 

poslovne subjekte u opstini Dragas, dostavljen na 4 sednici Skupstine 

4. Eventualno 

 

g.Betim Merdiu – Poštovani delegati, predstavnici OSCE-a, KDI-a, predstavnici medija i ostali 

prisutni. Nadam se da ste svi dobili pozive. Da li neko ima primedbe ili dopune dnevnog reda?  

g.Nexhat Isufi - Poštovani prisutni, dana 03/05 na prosloj sednici sam intervenisao da u okviru 

dnevnog reda se ubaci još jedna tacka Dnevnog reda koja bi se zvala formiranje opštinske 

komisije akcionara. Na neki nacin smo se dogovorili da se ova komisiju razmtra na narednoj 

sednici, vidim da ima slobodnog prostora, nema tu nekih posebnih procedura. Ovo je za javni 

interes, za interes gradjana. Ja sam analizaro i Zakon, izbor komisije se vrsi u okviru tri clanova, 

dva iz Skupstine i jedan iz Izvrsne vlasti. Oni imaju za obavezu da taj predstavnik Borda javnog 

preduzeca izvestava komisiji a komisja nama. Ako treba procitacu Zakon ukratko, Zakon iz 2008 

godine, kaze opstinska javna preduzeca, opstinska komisija akcionara ima za obavezu da 

izvestava skupstini, dobija sve podatke od predstavnika koji predstavlja preduzece u raznim 

bordovima, preduzece HRJ odsek Dragas nema predstavnika u Bordu vec nas neko iz Suve Reke 

predstavlja. Zasto da neko mlad, pravnik, ekonomista iz nase opstine ne predstavlja. Nastavlja 

Zakon i kaze, vi kao delegati skupstine trebate da budete upoznati sa svim delatnostima koje 

obavlja preduzece. Zasto da ne. Prosto, zasto da ne bude neko izabran od nas samih. Cak 

predlazem da iz partije na vlasti predloze clanove. To je samo 5 minuta da izaberemo tu komisija 

koja ce raditi. 

g.Shaban Shabani -  Mi smo se još na prošle sednice složili da imamo na dnevnom redu pitanje 

izbora ovakve komisije. Ja mislim da ćemo na sledećoj sednici biti bolje pripremljeni i da ćemo 

imati više materijala kako bi delegati bili bolje upoznati. 

g.Betim Merdiu -  prelazimo na glasanje, ko je za usvajanje dnevnog reda kao i usvajanje da se 

ova tacka se nađe na narednoj sednici na dnevnom redu? Usvaja se jednoglasno. 
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Prva tacka dnevnog reda 

g.Betim Merdiu – Prelazimo na prvu tacku dnevnog reda, u pitanju je zapisnik sa predhodne 

sednice skupstine. Prelazimo na usvajanje zapisnika, ima li primedaba, posto nema, ko je ZA 

usvajanje zapisnika. Usvaja se jednoglasno.  

 

Druga tacka dnevnog reda 

g.Betim Merdiu – U okviru ove tacke imamo: Razmatranje pitanja otpadaka u opstini Dragas, u 

vezi koje tacke dajem rec inicijatoru ove tacke Zinaide Elmazi. 

g.Zinaida Elmazi – Pozdrav svima, imajući u vidu činjenicu da je pitanje ilegalnih deponija i 

ilegalnog bacanja otpada pitanja karakteristicno za sve opštine na Kosovu što nije iznenađenje da 

se i opština Dragaš suočava sa istim problemom. Zbog toga je neformalna grupa žena koja je 

nastala nakon učešća u NDI programu, Politička akademija za žene je izabrala ovo pitanje koje 

predstavlja glavnu zabrinutost lokalne zajednice a koje je neophodno rešiti na održivi način. 

Članice ove grupe su pre 6 meseci istraživajući pitanje upravljanje otpada a posebno ilegalnih 

deponija i prikupljanje relativne informacije kroz niz sastanaka sa relevantnim akterima, fokus 

grupama i građanima. Analize na osnovu ovog izveštaja su iskorišćene da se lokalne uprave i 

ostali organi koji daju preporuke za rešavanju ovog pitanja ilegalnih deponija iznađe mogućnost 

rešavanja pitanja ilegalnih deponija u opštini Dragas. Iako opštini Dragaš nema veliki broj 

stanovnika broj divljih deponija na teritoriji ove opštine je zastrašujući. Sa 36 naselja i 72 

stanovnika po kilometru kvadratnom opština Dragaš ima čak 99 ilegalnih deponija. Na osnovu 

lokalnog akcionog ekološkog Plana za period od 2013 do 2018 navedeno je da se otpad sakuplja 

svakim danom i da je pokrivenost sakupljanja otpadom 60% sistemom od vrata do vrata u 

ruralnim lokalnim sredinama. Na osnovu razgovora sa građanima na terenu utvrđeno je da ova 

informacija nije tačna jer veliki broj građana ne poseduje kante i s tim smece odlaže na divljim 

deponijama. Takođe dodatni problem predstavljaju sela koja nisu uključena u sistemu naplate i 

sakupljanje smeća pa stanovnici ovih sela redovno odlažu svoje otpatke pored puteva. Otpad koji 

se nalaze na tim deponijama ne samo što izgleda loše već zagađuje zemlju vodu a često 

paljenjem otpada se zagađuje i vazduh. Osim komercijalnog otpada veliki problem predstavlja i 

građevinski otpad koji se može naći duže regionalnih puteva kao i otpad koji se stvara 

odlaganjem stajskog đubriva. Oko deponija na kojima se odlaže komercijalni otpad vidimo 

povećano prisustvo divljih životinja i pasa lutalica što predstavlja veći problem za stanovništvo i 

širenje zaraza. Preduzeće Eko region koji je vrši prikupljanje otpada u opštini Dragaš opslužuje 

3249 klijenata raznih kategorija ali procena naplata računa iznosi tek 59%. Sistem naplate i 

kazne ne funkcioniše, poseta opštinskih inspektora ne daju konkretna rešenja, za problem 

rešavanja divljih deponija. Problem sa ilegalnim deponijom je iznova potvrđeni opštinskim 

dokumentima kao što je Lokalni akcioni plan za životnu sredinu od 2013 do 2018 godine, gde je 

komunalni otpad rangiran kao drugi od najvećih prioriteta opština. Trenutno opština Dragaš ima 
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lokalni plan za upravljanje otpadom koji je obavezan na osnovu zakona republike Kosova, ali na 

osnovu stanja na terenu se stiče utisak da implementacija Plana ili ovog zakona na te terenu se ne 

sprovodi u praksi. Takođe lokalni akcioni plan je istekao a opština nije napravila novi. Na 

osnovu nalaza i svih aktivnosti koje je neformalna grupa provela tokom poslednjih meseci, želim 

da dam konkretne predloge u vezi usvajanje novog akcionog ekološkog plana, inspekcijom i 

praćenjem otpada kao i obrazovnim kampanjama za podizanje svesti. Naše preporuke su lokalni 

ekološki akcioni plan, glavni prioritet u rešavanju pitanja, upravljanje otpadom, nesumnjivo 

izradom lokalnog akcionog Plana, lokalna uprava mora da organizuje radnu grupu za izradu 

lokalnog Plana, a onda bi kasnije poslužio kao glavni dokumenat za utvrđivanje strategije 

postupaka i načina delovanja po ovom pitanju. Na način kako bi se ispoštovali kosovski zakoni a 

ujedno i zakoni Evropske unije. Drugo, inspekcija i nadgledanje u cilju rešavanja pitanja 

ilegalnih deponija, postoji potreba da opština vrši strogu inspekciju i nadgledanje. Postoji hitna 

potreba za povećanje broja opštinskih inspektora u zavisnosti od finansijskih mogućnosti. 

Opština Dragaš treba da uvede optimalno 3 opštinska inspektora a neophodna su najmanje dva 

da bi se obezbedila propisna inspekcije i nadgledanje ove problematike. Nadzorni sistem u vidu 

kamere na kljucnim tackama bi takođe osigurao smanjenje broja divljih deponija. 3. Javno 

komunalno preduzeće, razlozi za ne pružanje usluge po svim selima je nedovoljan kapacitet 

kompanije za upravljanje otpadom i jasno je da je ovom preduzeću potreban još jedan kamion za 

poslove skupljanja otpada. To bi im pomoglo ne samo da odsluži veću teritoriju već i da poveća 

učestalost prikupljanje otpada. Da se po ovom pitanju zatraži podrška u međunarodnim 

razvojnim agencijama i drugih donatora na Kosovu. A koji bi doprineli poboljšanju opreme ove 

kompanije. Takođe bi ova kompanija trebala uzeti u obzir sezonsko povećanje cena onih koji 

borave samo toku turističke sezone. Pod 4. potvrđeno je da u okviru kampanja se godišnje samo 

jednom dešava organizacija podizanje svesti građana kao i organizovani čišćenje ambijenta. 

Elemenat edukacije i podizanje svesti je ključan elemenat za upravljanje otpadom u svakoj 

opštini koja želi da reši pitanje ilegalnih deponija. U tom smislu opština Dragaš bi trebala da 

uloži u sveobuhvatno edukativnu kampanju podizanja svesti koja bi trebala da se sprovede u 

različitim fazama. Kampanja bi trebala da iskoristi različite pristupe sa različitim ciljnim 

grupama i da se obuhvati i akcija čišćenja ambijenta preko škola, preko građana, koristeći 

medijske kanale za podizanju javnog mnjenja i mentaliteta građ ana. Takođe da se na ovim 

sastancima govori i o kaznenim merama što bi neposredno dovelo do povećanje svesti građana o 

ilegalnim deponijama jer 68% građana nije upoznata sa tim da ovakve kazne postoje. Potrebno je 

dodeljivanje specifičnih grantova, jer ministarstvo prostornog planiranja i opština redovno 

izrađuju strateška dokumenta, uočljivo je da postoje niz nedostataka u ovom pravcu, ciljevi nisu 

realistični niti rokovi za realizaciju ovih aktivnosti a pogotovo zbog toga što ima i finansijskih 

indikacija. Neophodno je da problem odlaganja ilegalnih deponija i odlaganje smeća jer 

predstavlja izazovi veliki problem kako na lokalnom tako i centralnom nivou i da u skladu sa tim 

finansijskim sredstvima se isplaniraju potrebna finansijska sredstva kako bi se ovaj problem 

rešio. I pod šest, planiranje u okviru budžetskih sredstava na lokalnom nivou, što se tiče same 

opštine neophodno je da treba odvojiti finansijska sredstva za ove namene kao što je studija 
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izvodljivosti, aktivnosti instaliranja legalnih deponija kao i preventivnih programa za podizanje 

svesti građana. Imajući u vidu da je opštinski budžet u procesu kreiranja neformalna grupa žena 

predlaže da se preporuke navedene u ovom izveštaju uzmu na razmatranje od strane opštinskih 

predstavnika i da se radi na obezbeđivanju finansijskih sredstava i implementacije ovih 

preporuka. 

g.Laurat Krasniqi – Pozdrav svima, posto je na dnevnom redu pitanje smeca, meni kao delegatu 

SO-e interesuje o tome sto opstina ima predstavnika u Bordu direktora Eko regiona, jedna osoba 

koja se ne zna ni kako je izabrana, niti kako imenovana, bivsi director u obrazovanju. Mi prosto 

treba da imamo naseg predtsavnika jer je to drustvo akcionara. Sve ostale opstine su 

organizovane i imaju svoje predstavnike koji se izabiraju od strane Skupstine. Koliko ja znam mi 

takvog predstavnika nemamo. Mi kao opstina imamo pravo da imenujemo dva akcionara na 

osnovu Zakona na snazi. Da imamo naseg predtavnika koji ce nam polagati racune a ujedno nas i 

predtsvaljati. Mi diskutujemo za jedno preduzece gde nemamo niti deo niti predstavnika. 

Menadziranje otpada na ovaj nacin nije adekvatno. Iako je za inertni otpad odgovornost 

inspektora koji treba preduzeti mere a odgovornost nas kao skupstina je da odredimo lokaciju 

gde se mogu destinirati ti otpadi jer nemamo lokaciju.  

g.Velid Hadzisin - Poštovani prisutni, koristim priliku da svima čestitam Bajram. Nije prvi put 

da raspravljamo pitanje koje nije direktno vezano za nas kao skupština. Mi smo naše obaveze u 

smislu menadziranja otpada već odradili, usvojili smo pravilnik, razmatrali smo možda 1.000 

puta ovo pitanje do sada, koliko ja pamtim, razmatrali smo ovo pitanje i nikako ne možemo naći 

rešenje. Pa sam mislio daj mi iz skupštine da uzmemo po jednu metlu i da održavamo i čistimo 

smece. Mi smo na svoj način omogućili direktorijatu javnih službi da preduzima određene mere. 

Omogućili smo predsedniku da preduzima mere, omogućili kompaniji koja očigledno nema 

kapaciteta, i ja sada odgovorno kažem da nam je bolje da formiramo opštinsku kompaniju ili da 

raspišemo tender pa da neka privatna kompanija uzme tender i koja će možda bolje održavati, 

menadžerati sa otpadom u našoj opštini. Što se tiče građana, nas određeni zakoni sprečavaju da 

uslovljavamo građane kada se tiče ličnih dokumenata. Međutim, od nas se traži da mi građanima 

obezbedimo čistu sredinu. Kako da se mi sada ponašamo, sa jedne strane smo vezanih ruku i ne 

možemo uslovljavati građane a sa druge strane se od nas traži da se plaćanje usluga prema 

kompaniji bude solidno. Kako ćemo onda mi usloviti ljude da plaćaju. Ako ne preko ličnih 

dokumenata ili preko nekih drugih usluga. Dakle, ovde se radi o tome da trebamo uraditi jednu 

dobru ozbiljnu analizu. Zašto nam kompanija Eko regioni nam ponekad ne dostavi plan 

menadžeranja otpadom, da vidimo šta oni planiraju ili njihove izveštaje da vidimo šta su uradili. 

Ako već nemamo nekog predstavnika u Bordu kompanije. Mi stalno raspravljamo, ja se 

izvinjavam koleginici ona je veoma dobronamerno pokrenula i predložila ovo pitanje, međutim, 

šta povodom toga, vrtimo se u krug i donosimo pravilnike koje ne poštujemo. Mi smo doneli 

pravilnik imamo uredbu koja će regulisati to pitanje I šta sad skupština treba da radi po tom 

pitanju. Ja bih zamolio direktorat iako znam da nije samo do direktora javnih službi već da u 

saradnji sa kompanijom i sa građanima održimo neke javne skupove, da se sva sela uključe u 
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sistem manadziranja otpadom i da opština iznađe mogućnost da uslovi građane da plaćaju ovu 

uslugu. Ne mogu pošteni građani ispaštati zbog onih koji to nisu. Imamo ljude koji redovno 

plaćaju sve obaveze prema državi a žive u smeću. E baš zbog tih građana bi trebalo nešto 

konkretno da preduzmemo i da ne tapkamo u mestu. 

g.Naser Myrtezani -  Pozdrav svima, pre nego što krenemo da govorimo o ovoj tački dnevnog 

reda što je pitanje otpada koji je veoma osetljivo mi kao politička partija tražimo da se sednice 

skupštine opštine ne održavaju petkom iz razloga što će se znati koliko će trajati sednica 

skupštine. Počinjemo u 10:20 a završavamo u 12:00 h, jednom se mesečno održavaju sednice i 

da to traje po jedan sat i po je veoma malo, te nemamo mogućnosti niti prostora da niti kao 

političke partije, niti kao predstavnici građana, niti kao delegati da iznesemo naše zahteve, 

sugestije, mišljenja i slično. Mi podrazumevamo da se ovo radi ciljano kako biste izbegli debatu 

a pogotovo pod tačkom eventualno. Koja je veoma osetljiva, ja ne znam zadnji put kada je tacka 

Eventualno ove godine ozbiljno razmatrana tako da tražim da imamo konkretni pristup ovoj tački 

dnevnog reda. Tražim da koordinirate poslove bolje, možda ponekad i petkom se može održati 

sednica ali ja mislim da je četvrtak najbolji dan da se održavaju sednice skupštine. Ne znam da li 

će se održati tacka Eventualno pa zbog toga bi podneo je zahtev predsedavajućem skupštine 

predsedniku i vama delegatima, da vam prenesem neke zahteve građana, pitanje prenošenja stoke 

ka planini, da se iznađe mogućnost izrada jednog pravilnika za prebačaj stoke iz nižih krajeva do 

planine. Veliko poštovanje za te farmere, svi smo mi imali stoku i imamo još u našim kućama 

međutim taj dan kada se grla ovaca ili stoke prebacuju, u potpunosti se blokira put, tako da sam 

video i ispred opštine je nastao pravi haos, tako da sam morao da čekam tokom puta veoma 

dugo. A šta bi ste rekli kada bi neko imao hitan slučaj, bolesno lice, kašnjenje učenika i slično 

tome, tako da bih zatražio da se izradi pravilnik o načinu prebacivanja stoke iz naših krajeva u 

planine na pašnjake. Prošlo je to vreme kada su prebacivanje životinje do planine kada nije bilo 

puno vozila osim nekoliko što nije situacija danas. Ili pitanja za predsednika opštine 25 maja u 

selo Bljač tokom dana vikenda primećena je pokretljivost ili kretanje opštinskih vozila oko 6:00 

h uveče na glavnom putu registarskim tablicama 04Z-16-05, takođe isti taj dan naveče drugo 

crno vozilo opštine za koje ne znamo tablice koje se kretalo na relaciji sela Belobrad-

Zgatar.  Ranije se govorilo da određeni opštinski službenici prebacuju i svoje tetke i ujne, ali 

sada se vidi da se takve stvari zaista dešavaju. Imam zahtev jednog građana koji mi službeno 

podneo taj zahtev koji je rekao da je poslao taj zahtev predsedniku opštine i predsedavajućem. 

Tiče se Avni Kamberija koji je podneo zahtev da se njegovoj deci iznađe slobodno radno mesto, 

njegova deca su svrsenici mastera, te da im se iznađe mogućnost da na narednim konkursima da 

učestvuju na tim konkursima i budu primljeni. Kada govorimo o pitanju otpadaka, ovo pitanje 

koje veoma osetljivo i treba da se ovo pitanje računa kao važno i potrebno. Ja radim u 

obrazovanju i tokom akcije da očistimo Kosovo mi smo bili tu i mi smo bili mobilisani, vasa i 

naša deca su bila tu, tako da smo poslali decu i zajedno sa njima učestvovali da čistimo i ispred 

kuće onih opštinskih službenika koji ne plaćaju taksu za čišćenje otpadaka što je velika sramota. 

Da se iznađe mogućnost izrade pravilnika i da oni pogotovo koji dobijaju plate od državnog 

budžeta da moraju plaćati smece. Neka to bude konkretna odluka. Kada plaćaju oni koji ne 
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dobijaju platu od države zašto da to ne rade i oni koji primaju. A sa druge strane isti ti ljudi po 

kafanama govore drugim ljudima kako bi trebali da se ponašaju prema državi. Juče sam bio kod 

Brezjanskog jezera mogu reći da je to čudo ili dar od strane Boga, investirano je na tom mestu, 

ali zaista ima puno otpadaka oko tog jezera, tako da ne možete pristupiti od smeća. Tražim od 

opštine da se ovaj otpad ukloni, da se ovo mesto održava, ako zaista želimo da turizam ima 

pristup ovim prostorima. Verovatno imate jednu takvu poziciju i tražim kao građanin i kao 

delegat da se ovo reguliše i određenom rasvetom, jer zaista je to možda jedina turistička tacka 

kojom se možemo dičiti a nema dovoljno investicija koje zaslužuje. Što se tiče menadžera u 

penziji i mi kao politička partija imamo primedbu na to jer treba da se iznađe konkretan pristup 

ovom poslu, novim kadrom ili mlađim kadrom, iako zakon ne predviđa da li da na toj poziciji 

bude penzionisani menadžer ili bilo ko drugi. Ali je dobro i pozitivni je da novi mladi kadrovi 

budu na tim radnim mestima. Kada već govorimo o otpadom da što je više moguće mobiliše te 

taj direktorat obrazovanja da u selo Zapluzje, na primer ne možete videti ništa osim grobove i 

nemate ni jedno dekorativno drvo oko ovih škola. Nemate zasađeno nikakvo cveće niti šta drugo. 

Ovakva dekorativna drveta nema te niti u drugim selima tako da sve ovo nepostojanje ovih 

dekorativnih drveta dovodi do toga da imamo veću koncentraciju otpada oko naših škola. 

g.Betim Merdiu -  Sto se tiče tačke eventualno, kada budemo postavili tačku eventualno tada 

delegati diskutuju u okviru regularnih tačaka dnevnog reda u vezi tema koje bi trebale da 

pripadnu pod tačkom eventualno. To ne govorim vama nego govorim općenito tako da je ovaj 

put to urađeno zbog Bajrama i nema nikakvih problema da se tako nastavi. 

g.Redzep Kamberi - Pod tačkom dnevnog reda imamo Razmatranje pitanje otpadaka u opštini 

Dragaš, i to ćemo razmotriti ali mi nije jasno i voleo bih da mi predlagač objasni koje ćemo mere 

preduzeti odnosno koje ćemo odluke doneti. Mi ćemo razmotriti ovo pitanja ali nismo svesni 

kakve ćemo mere preduzeti ili kakvu ćemo odluku eventualno danas doneti. Činjenica je da se 

velika količina građevinskog materijala baca na mestima gde im nije mesto. Ja imam informacije 

da je u toku razrada Plana o određivanju lokacija za nove deponije ali bih voleo da mi neko iz 

izvršne vlasti objasni ovu mogućnost o tome dokle se stiglo sa određivanjem ovih lokacija. Daću 

mali doprinos u okviru ove tačke dnevnog reda, dok se ne odrede lokacije za nove deponije da se 

povećaju aktivnosti opštinskih inspektora. Ne znam da li je dobro prevedeno ali ja mislim da je 

predavač rekao da firma koja se bavi menadziranjem otpada kada ima obavezu da to radi svakog 

dana, meni do sada ta informacija nije bila poznata, ja znam da to rade dva puta nedeljno, i u 

mom selu ja sam prezadovoljna načinom kako to ova kompanija obavlja. Ne znam kako je u 

drugim selima. Ali je također činjenica da sva sela u opštini Dragaš nisu u sistemu naplate i da 

izvršna vlast i mi kao odbornici damo doprinos tome da se sva sela uključe u sistemu naplate i da 

se stvore uslovi I sa jedne i sa druge strane. Da firma koja se bavi menadžeranjem otpadaka bude 

spremna za izazov i da bude spremna za realizaciju tog zadatka a da se kod građana poveća svest 

o neophodnosti plaćanja usluga ovoj firmi.  

g.Nexhat Isufi -  Pozdravljam ovu inicijativu i pozdravljam Zinaidu i ostale kolege koji su 

diskutovati, želim da kažem da mi ne pravimo nikakvo čudo, mi trebamo raditi za našu zemlju za 
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našu kuću. Ja verujem da naša opština na tim mestima gde Eko region menadžera je najčistije 

nego u bilo kojoj drugoj opštini govorim o kućnom otpadu. Međutim sam sebi postavljam pitanje 

ja sam porušio kuću kao delegat imamo i delegate koji su ovde koji su rušili svoje kuće i bacali 

građevinski otpad pored puta. Veoma je normalno da predsednik je odlučio to jest odredio da 

svako selo iznađe mogućnost gde će izvršiti odnos građevinskog otpada.  Na primer moje selo je 

odlučio da baca građevinski otpad pored puta što je loše. Skupština opštine treba da odredi tri ili 

četiri lokacije na teritoriji opštine Dragaš gde će se vršiti odnos građevinskog otpada. Mi znamo 

da se baš pored puta baca građevinski otpad. Kamberi molim vas pročitajte pravilnik koji je 

usvojen od strane ove skupštine, jednom nedeljno se vrši čišćenje otpadaka na mesta gde može 

kamion imati pristup. Nije čišćenje otpadaka svakim danom ili dva puta nedeljno i da u vezi 

ovoga građani ne budu pogrešno informisani. Mi smo u Vranište dolazili po dva puta nedeljno 

tokom prisustva gurbetdzija, ja bih sugerisao i najbolji posao koja bi ova skupština mogla da 

uradi jeste da se po zabavimo pitanjem otpadaka. Ne mogu da uporedim sebe kao građanina 

opštine Dragaš sa drugim građanima drugih opština što se tiče ekologije. Naši inspektori moraju 

raditi svoj posao adekvatno, iz razloga što primaju platu poreskih obveznika da izvršavaju taj 

posao, jedan od delegata jednom stavio fotografiju određene kompanije koja vrši bacanje čvrstog 

otpada međutim isti taj nije nikada bio kažnjen. Šta treba da uradimo, moramo krenuti od običnih 

građana pa sve do predsednika opštine. Svi moramo da preuzmemo inicijativu ovo nije 

špijuniranje, i ja želim da moj grad moja ulica bude čista. Ne može da jedan građanin koji kupuje 

stan vrši preuređivanje istog baca čvrsti otpad u kontejneru i time šteti kontejneru i pravi 

materijalnu štetu i kada bude uhvaćen da kaže e izvinite ja nisam o tome ništa znao. Ovom poslu 

mora se pristupiti ozbiljno. Svako se mora kažnjavati na osnovu dela ili ne dela koje čini. Dajte 

da se svi mobilišemo i da idemo i u ta sela gde se ne vrši menadžeranje otpadaka. Nije 

prihvatljivo da ispred državnih opštinskih organa određena osoba baca otpadke ulicom. Najlepši 

deo naše opštine je baš tamo oko sela Kukuljane gde smo bili na terenu i zahtevali da se 

sretnemo sa građanima, nekoliko dana zaredom niko nije izlazio niti je hteo da razgovara sa 

nama povodom uključivanja u sistemu. Moramo krenuti od početka, počevši od predsednika 

opštine preko direktore, preko nas delegate koji primamo platu iz ovog budžeta pa sve do 

najobičniji građana. Svako se mora uključiti u ovom procesu i savesno izvršavati svoje obaveze. 

Uzeću za primer jednog mog prijatelja Behadin Imeri, ovaj čovek nema nikakve prihode ali 

obavezu plaćanja smeća izvršava na mesečnom nivou na naj regularniji način. Ovu taksu ne 

plaćaju ljudi koji imaju privatne biznise a imaju po četiri i pet osoba zaposlenih u državnim 

službama. Ja ovo govorim iz emocija, takođe, jer na dan Bajrama mene ljudi zovu na telefonu i 

psuju mi majku što nismo uspeli da pokupimo celokupno smece na terenu. Zelim da popravimo 

sebe u ovom aspektu u svim pravcima.  

g.Redzep Kamberi – Ja sam rekao g.Nexhate da sam od predlagaca cuo u njegovom izlaganju i 

naglasio sam da Eko region u mom selu veoma dobro vrse svoju uslugu. Zadovoljni smo 

vrsenjem usluge a i to sto ste uvazili zahteve da 2 puta dolazite u toku sezone i to je za pohvalu, 

ali sam se pozvao na reci predlagaca da je to tako predvidjeno. Nije bilo zle nemare. Resenje 
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svih ovih problama je ukljucivanje svih sela u sistem naplate, povecanje broja deponija na celoj 

teritopriji opstine Dragas, odredjivanje lokacija i redovno placanje usluge Eko regione. 

g.Samidin Xheladini - Pozdrav prisutnima, ovo nije prvi put da razgovaramo o pitanju čistog 

ambijenta. Često puta smo govorili o važnosti ovog pitanja. Danas nam se pružila mogućnost da 

malo detaljnije govorimo o ovom veoma važnom pitanju. Za adekvatno rešavanje ovog problema 

mislim da je potrebno adekvatno adresiranje problema, na način kako bi se otvorilo javno 

mišljenje ili javna svest građana o uključivanju u sistemu sva ona sela koja do sada nisu 

uključena u ovom sistemu. Te da se nakon toga sa njima napravi ugovor o korišćenju ovih usluga 

i plaćanje istih. Mi kao prioritet treba da imamo, uključujući i predsednika opštine, da formiramo 

opštinsku lokalnu kompaniju jer smo već i ranije imali jednu takvu kompaniju koja se zvala 5. 

oktobar. Zahtevamo da nadležni direktorat opštine u saradnji sa regionalnim akterima u ovom 

slučaju kompanijom Eko regioni održavaju redovne sastanke i rade na podizanju svesti građana u 

smislu menadžeranja otpada. Takođe se treba iznaci mogućnost recikliranje čvrstog otpada, 

stakla, tekstila i slično. Takođe se treba iznaci mogućnost formiranja deponija za čvrsti otpad. Da 

se u okviru ovoga kreiraju legalne deponije za svako selo kako bi građani imali mogućnosti gde 

da odlažu svoj čvrsti otpad. Da se iznađe mogućnost da za one porodice koje nemaju mogućnosti 

plaćanja poreza na ove usluge da im se omogući i njima neko rešenje. Takođe da se pronađe 

rešenje u vezi onih koji imaju mogućnost i da plaćaju ali ne plaćaju ovu uslugu. Ja ću vam 

preneti jedan slučaj mog prijatelja koji živi u Nemačku, tamo ako plaćate za jedan kubik 

iskorišćene vode oni plaćaju + još 4 EUR za odlaganje te iste vode ili sistematizaciju iste u 

kanalizacione cevi. Takođe napomenem da su predstavnici Internacionalnih institucija posle rata 

na Kosovu kada su boravili ovde u našoj opštini često puta su nam govorili da vi kosovari imate 

jako čiste kuće i čista dvorišta ali zato vaš otpad bacate pored vas u prirodu. Ako već znamo 

kako da regulišemo i održavamo naše kuće čistim kao i naša dvorišta zašto to ne radimo i sa 

ambijentom oko nas. 

g.Hajrudin Hodza -  Pozdrav svima, pozdravljam ovu tačku dnevnog reda koja je u interesu 

građana. Možemo mi ovde doneti bilo kakvu odluku ali je problem što smo mi na prošloj ili 

predložili sednici smo govorili o izboru komisije za formiranje seoskih odbora, dok mi ne 

izaberemo predstavnike sela koji će okupiti građane gde će doći neko od društveno-političkih 

organa ako treba i džamija da se uključi, bilo koji zakon da mi ovde donesemo neće biti 

funkcionalan, zašto neće biti funkcionalan, jer mi ovde još nismo politički zreli. Ako neko dođe 

iz političke partije da je ovo predložio, baš iz razloga što je ta osoba predložila neko dobro 

pitanje mi nećemo da to glasamo i mi ćemo to minirati. Mi nismo još politički zreli. Mi ovde 

raspravljamo o otpadu kako ilegalnim tako i onim građevinarstvom otpadom, za kućni otpad 

imamo Eko region koji se može menadžera ti ali za divlje deponije to jest za deponije čvrstog 

otpada ja mislim da svako selo sa građanima može da odredi neku lokaciju gde će se bacati to 

smece da ne bude pored puta. Predlažem, da se izabere ta komisija i da se završi sa procesom 

formiranja seoskih odbora. Mi po selima nemamo seoske odbore i opštinski predstavnici nemaju 

sa kime da razgovaraju. Dolaze predstavnici opštine u mom selu i razgovaraju sa ljudima koji su 
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po kafanama i donose odluke umesto da se to radi sa predstavnicima sela. Dajte da već jednom 

počnemo da funkcionišemo institucionalno. Ta komisija koja je trebala da izabere predstavnike 

sela ja nisam čuo da ona uopšte funkcioniše. Ako se sećate kada sam rekao da sam ja delegat za 

pare a ne za narod puno od vas se na to smejala jer nije razumela. Sad postepeno e to već dve 

godine se vidi da smo zaista mi delegati ovde samo za pare a ne za narod. Moj je predlog da 

komisija izađe na licu mesta i izabere predstavnike sela, a posle toga da se deluje u ime građana. 

g.Granit Rifaj - Pozdrav svima, želim da se nadovežem i da kažem da možemo ovde debatirati 

veoma dugo ali ne znam kako ćemo doneti nekakvu konkretnu odluku u vezi ove tačke dnevnog 

reda. Mi sa jedne strane tražimo da se kazne kompanije koje bacaju čvrsti otpad na određene 

lokacije, a glavni krivci smo mi delegati ove skupštine. Jer mi nismo odredili legalnu lokaciju za 

odlaganje građevinskog otpada. Mi treba da radimo, a šta smo uradili, mi nismo do sada odradili 

takvu lokaciju. Ja se nadam da će tokom ove diskusije neko izaći sa konkretnim predlogom kako 

bi se nešto povodom ovog pitanja uradilo. Predlažem jedan predlog koji bi izgledao takav da se 

održi jedna javna debata sa građanima, sa predstavnicima sela i da se iznađe mogućnost. Da 

odredimo recimo dve lokacije jednu u Gori jednu u Opolje ili u bilo nekom drugom selu gde je 

najpotrebnije na način kako bi konkretno nešto preduzeli a da ne održavamo ovakve ne efektivne 

debate.  

g.Shaban Shabani -  Ova tacka dnevnog reda je zaista dobra jer se govori o nečemu što zaista 

predstavlja problem. Na osnovu dosadašnjih diskusija smo mogli da zaključimo da se ovaj može 

doći do dva zaključaka, jedan od prioriteta koji bi trebalo da bude glavni za sve nas ovde kao i za 

kompaniju je uključivanje svih preostalih sela u sistemu naplate i odlaganje otpadaka. Ovo je 

jedan od veoma važnih elemenata. Bilo je određenih pokušaja čime bih hteo da pohvalim i 

angažman određenog broja delegata po ovom pitanju, političkih subjekata, dela građana, ja 

mislim da ako ponovo pokušamo još jednim pokušajem da se organizujemo ja mislim da ćemo 

moći postići ove naše zakazane ciljeve. Uključicanje sela. jedan deo tih sela koja su poveća tako 

da uključivanjem ovih sela će poboljšati situaciju ne samo za ta sela i čisti ambijent oko tih sela 

veće poboljšati situaciju i za samu kompaniju. Jedan od preostalih elemenata u vezi kojeg se 

govorilo jeste određivanje lokaliteta za formiranje legalnih deponija, i povodom toga je 

direktorat urbanizma razgovarao sa građanima na određivanju ovakvih lokacija. Na osnovu ovih 

razgovora predstavnika pomenutog direktorata nije došlo do određenih vidnih rezultata jer se 

pokazao da je veoma teško da sam svako selo odredimo po jednu lokaciju gde bi se vršilo 

odlaganje građevinskog otpada. Sa druge strane nemamo toliko mogućnosti izabira tih mnogih 

lokacija za svako selo gde bi se mogao bacati građevinski otpad.  Na osnovu tadašnji razgovora 

sa određenim selima bilo je i neprihvatanja recimo da zajedno mesto bude jedna deponija jer 

građani drugog sela neće prihvatati da građevinski otpad drugog sela bude odlagan u njihovoj 

blizini. A sa druge strane nemoguće je da za svako selo se odredi po jedna deponija. Od najboljih 

mogućnosti jeste pronalazak adekvatne lokacije kao što je između sela Rence i Kapre gde postoji 

jedna uvala koja je idealna za odlaganje građevinskog otpada. Samo je put problematican na tom 

delu. Da se razgovara i da se vidi ta mogucnost. Samo da se ne kombinira sa organskim 
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otpadom.  nije lako da opština formira svoju kompaniju za odlaganje i čišćenje otpadaka. Mi 

samo treba da se dobro organizirano i da podržim Ovu kompaniju koju već imamo, jer sada ako 

već imamo jednu kompaniju pa da drugu formiramo ne znam koliko je to opravdano. Očekujemo 

da će ova postojeća kompanija povećati svoje kapacitete da ću uključiti sva preostala sela koja 

nisu uključena u procesu prikupljanja otpada. Kao što su I delegati pomenuli znači ima 

nedostatka volje za rešavanjem ovog problema. Imamo i opštinske službenike Ivan opštine oni 

koji imaju dobru finansijsku situaciju ali ne plaćaju svoje obaveze prema ovaj kompanije. 

Nemoguće je sa jednim inspektorom ili sa dva pokriti celokupan ovaj prostor teritorija opštine 

Dragaš. Koliko ste upoznati sada od skoro imamo na snazi izricanje mandatarnih kazni ali i to ne 

daje očekivani efekat. U potpunosti se slažem sa onim što je Hajrudin rekao da bi formirani 

seoski odbori dali veliki doprinos u ovom procesu. Međutim kao što ste upoznati u 

međuvremenu se desila neka promena u izradi administrativnog uputstva na nivou centra, tako 

da očekujemo da se te ispravke završe kako bi i mi ovde krenuli sa tim procesom. Ja sam takođe 

planirao da u okviru tačke eventualno predložim odvajanje određene sume sredstava za proces 

čišćenja ilegalnih deponija na teritoriji opštine Dragaš. Planirao sam da iz pozicije robe i usluge 

predložim skupštini opštine Dragaš da se odvoji 50.000 EUR za čišćenje ilegalnih deponija. I + 

10.000 EUR za tretman pasa lutalica. Prošle godine, kao što znate mi smo imali tretman pasa 

lutalica ali se taj proces nije završio do kraja, imajući u vidu da su nam ponovo se pojavili psi 

lutalice. Da li ih neko dovodi ili kako dolaze, ne znam, tako da sam planirao da i tu sumu 

predložim za izdvajanje iz opštinskog budžeta. 

g.Nexhat Isufi - Pozdravljam inicijativu predsednika opštine i pozdravljam odvajanje ove sume 

sredstava, neka se pojave kompanije koje će konkurisati koji će moći završiti ovaj posao, 

međutim postavlja se pitanje šta posle toga, znači moramo doneti odluku da nam se te deponije 

sutra ili prekosutra ne ponavljaju, i da nam se ne dešava da za svake godine odvajamo po 50.000 

EUR. Ja u potpunosti podržavam inicijativu predsednika, neka konkuriše i eko region u ovom 

procesu ali neka pobedi onaj koji će zaista završiti posao. Posle toga neka se formira i komisija 

od strane skupštine neka monitories sve te ilegalne deponije i neka kažu da li je posao završen ili 

nije. Često puta nam se dešavalo da smo davali po 50.000 EUR ali da se poslovi nisu završavaju 

do kraja kako treba. Znači da odvajamo 10.000 evra danas i ponovo i nakon toga nas ujedaju psi 

lutalice na ulici. 

 

g.Velid Hadzisin - Ja takođe podržavam predlog predsednika opštine, nadam se da kao što ima 

konkretan predlog da ima i konkretan plan za realizaciju ovih sredstava. Ukoliko nema Plana 

nadam se da će u najkraće vreme biti urađeno, jer se radi o pozamašnim sredstvima koja se 

trebaju namenski potrošiti. Verovatno će skupština imati uvid u taj plan čišćenja divljih deponija 

kao i plan rešavanja pitanja sa psima lutalicama. Uglavnom se slažem barem će se u izveštajima 

naći da smo nešto postigli ovim sredstvima koje smo uložili. 
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g.Samidin Xheladini - Pored ostalog predsednik nam je dao neka objašnjenja, ja bi povodom 

toga hteo da postavim nekoliko pitanja, nadležni direktorat i kao što je rekao predsednik su već 

odredili određene lokacije gde bi se mogle formirati legalne deponije, ja ne znam i nemam 

informacije gde bi mogli da budu te lokacije. Ideja je dobra i zahvaljujem na tome. Takođe ste 

pomenuli pitanje formiranje seoskih odbora, ja sam član te komisije I veoma mi je žao što su 

mene predložili kao političkog subjekta ili člana te komisije, možda ne mojom voljom, ali 

moram da kažem da ovde ispred skupštine da kažem da ni jedanput i nikada niko mi nije poslao 

ni jedan poziv za učešće na bilo kakvoj raspravi ili bilo kakvom sastanku povodom formiranja 

seoskih odbora. Što znači da ovo pitanje ne želite da nastavite da se reši do kraja i izaberu se 

seoski odbori. Manje sredstava iz kategorije robe i usluge za pitanje otpadaka, a što se tiče 

formiranje nove kompanije i ja se slažem da to nije lak proces, sad da moramo da se izmerimo 

po tom pitanju da li imamo pravo da formiramo takvu komisiju ili nemamo, da li imamo 

mogućnost i da je održavamo ili nemamo, da se između i analiziraju mogućnosti da li se može 

formirati jedna takva kompanija ako može onda bi bilo verovatno bolje za sve. 

g. Refik Latifi - I ja podržavam inicijativu predsednika opštine za odvajanje ovih sredstava, 

želim da se nadovežem na ovu debatu, ja mislim da je ova tacka dnevnog reda ubrzano 

postavljena na dnevnom redu, jer nismo imali nikakvog potrebnog dodatnog materijala za 

analizu, tako da nismo niti znali šta ćemo diskutovati i kakvu ćemo moguću odluku doneti. Ja 

mislim da bi opština Dragaš na osnovu odluke vlade, zakona o menadžeranju otpadaka, 

administrativnih uputstava i akata, da napravi jedan plan u okviru kojeg bi se predvideli i uslovi i 

konkretni predlozi. U kojem će stajati konkretno određene tačke gde će se formirati ove legalne 

deponije. Onda da nakon toga se dođe na skupštini i da se tu diskutuje. Faktički mi smo danas 

imali diskusiju koja ne povlači za sobom nikakve zaključke niti odluke. Ja zaista ne znam u 

okviru ove tačke kako ćemo glasati jer ova tacka za sobom ne povlači rezultat glasanja. Jer je 

ova tacka Dnevnog reda bila jednostavno slobodna diskusija delegata skupštine.   

g.Shaban Shaban - Mislim da me Samidin nije dovoljno dobro razumeo, ja nisam rekao da su se 

održali sastanci već sam rekao da nije bilo sastanaka zbog kašnjenja centralnog nivoa u vezi 

ispravke administrativnog uputstva. Komisija se uopšte nije sastajali pa vas zato možda nisu ni 

zvali.  

g.Shpetim Hajredini – Pozdrav svima, na početku svake sednice usvajam od dnevni red, 

međutim već evo 17 sednica skupštine održanih do sada ja ne pamtim da smo se držali dnevnog 

reda, ovo tradicija se nastavlja, u potpunosti podržavam predlog predsednika opštine, normalno 

problemi koji će naići trebamo se sa njima suočavati i preduzimati potrebne mere da se zaista te 

iste deponije ne vraćaju ponovo da postanu deponije. Što se tiče otpadaka mogu da kažem da 

živimo u jednom veoama teškom vremenu, otpad se bacaju na svakom mestu, počevši od mene 

samog, vozimo vozila bez obzira šta koristimo ne čuvamo taj otpad u vozilu već bacamo isto 

kroz auto. Eko region nema šta tu uraditi. Vidimo da dva puta dnevno čiste ulice ali badava 

ponovo se zagađuju otpacima. I po selima situacija je ista. Tako da mislim da pokrenemo jedan 
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sveopšti proces podizanja svesti počevši od škola učenika, i ostalih Tako da ćemo možda tim 

postići da ova prelepa priroda koju je stvorio Bog biti za naše dobro. 

g.Betim Merdiu -Prelazimo na glasanje na osnovu predloga predsednika opštine. Koje za 

usvajanje predloga predsednika? Za -19, protiv - 1, uzdržanih - 0, zaključujem da se ovim usvaja 

predlog predsednika opštine. 

 

Treća tačka dnevnog reda 

g.Betim Merdiu – U okviru ove tacke imamo: Razmatranje i usvajanje Predlog Pravilnika o 

odredjivanju radnog vremena za poslovne subjekte u opstini Dragas, dostavljen na 4 sednici 

Skupstine. Imajući u vidu da je ovaj pravilnik već bio na javnu raspravu ali zbog malog broja 

prisutnih građana na toj javnoj raspravi ista se nije održala tako da u vezi ovog pitanja dajem reč 

predsedniku opštine. 

g.Shaban Shabani - Pošto oni delegati za današnju tačku dnevnog reda predvideli smo 

razmatranje pravilnika o radnom vremenu, na osnovu odluke skupštine mi smo odredili jednu 

javnu raspravu u vezi ovog pravilnika sa poslovnim subjektima opštine Dragaš, nažalost ta 

debata nije rezultirala uspehom zbog malog broja prisutnih građana i poslovnih subjekata. Sa 

prisutnim građanima koji su bili na toj debati se koliko-toliko razmatralo, ali ne mogu da kažem 

da smo uspešno držali javno debatu. Na osnovu sastanka komiteta za politiku finansije 

razmatralo se i o produženju roka za ovaj pravilnik. 2004 smo imali jedan ovakav sličan 

pravilnik. Ovim pravilnikom smo planirali da bolje regulišemo ovo polje delovanja. Na komitetu 

je bilo određenih predloga za ovaj pravnik ja mislim da će biti izneti na ovom sastanku. Određeni 

predlozi su dati od strane inspektorijata, ako su u okviru radnog vremena predviđa od 8:00 h 

ujutru do osam naveče te ima drugačijih mišljenja da se produži radno vreme makar u sezoni 

takvi predlozi se trebaju dati. Što se tiče pravilnika možemo ići član član kako bi razjasni li i 

objasnili sve član ovog komiteta sve zavisi od vas. 

g.Velid Hadzisin - Pošto javna rasprava nije donela nikakve konkretne predloge a pošto smo ovaj 

pravilnik razmatrali i na prošloj sednici skupštine smatram da kao takav bi se trebao usvojiti uz 

određene leksičke isprave kao i korekcije u prevodu, pošto verzija na bosanskom jeziku ima 

puno grešaka, ima ne prevedenih rečenica, da se to uskladi i dao bih takođe jedan predlog, kod 

člana 3 tacka 11 kod zelene pijace kaže se da će zelena pijaca raditi svakog dana u Dragašu i 

subotom u Brodosavcu, da li ovom tačkom na neki način ograničavama održavanje pijačnih dana 

u drugim selima kao što je u Globočica, gde se tradicionalno održava nedeljom. A ovde u ovom 

članu se kaže da nedeljom zelena pijaca ne radi. Tako da mislim da treba intervenisati u ovom 

članu ili da Globočica promeni pijačni dan ili da se tacka 3 otkloni. 

g.Laurat Krasniqi - Mi smo na prošloj sednici se dogovorili da održimo javni skup sa građanima 

i poslovnim subjektima, ja kao delegat skupštine uopšte nisam obavešten da se održao taj javni 

skup. Nikakav email, nikakva konfirmacija u vezi ovog javnog skupa. Ja sada ne znam sa kime 

je ovaj sastanak održan, bilo je i takvih poslovnih subjekata koji su bili zainteresovani ali nisu 

bili obavešteni o održavanju ovakvog skupa. Da li smo hteli samo da ispunimo proceduru i ovo 
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završimo ne znam. Da li hoćemo da ovo usvojimo tek tako i da nakon četiri godine novi mandat 

novih delegata ponovo pokrene proceduru. Ovo nije ozbiljno. 

g.Artan Loshaj – Poštovani, kao što znate i na prošlom dnevnom redu smo imali ovu tačku 

dnevnog reda koja se tiče pravilnika o radnom vremenu poslovnih subjekata u našoj opštini, 

povodom toga smo imali raspravu na komitet za politiku i finansije gde smo doneli odluku da se 

ovaj pravilnik pošalje na javnu raspravu kako bi skupština mogla da donese odluku i. Ja sam 

lično prisustvovao na javnom skupu na kojem je prisustvovalo samo tri do četiri građana, 

potpredsednik opštine je vodio taj javni skup. Zbog nedovoljnog prisustva građana potpredsednik 

opštine je javni skup proglasio zatvorenim. Mi smo juče na komitetu za politiku finansije zauzeli 

određene stanove koje želimo da predstavimo ovde u ime komiteta u smislu dopune pravilnika, u 

slučaju da danas raspravljamo o pravilniku, ili ćemo danas doneti odluku o produženju roka 

javne rasprave ovog pravilnika. 

g.Refik Latifi - Pozdrav svima, ja sam mišljenja da se treba nastaviti javna rasprava, da takođe 

komisija koja je autor ovog pravilnika uključi u svoje redove i jednog člana iz redova poslovnih 

subjekata, na način kako bi se ubacila i izvršio je dodatne izmene. 

g.Shaban Shabani -  Poštovani, ako mislite da trebamo dati dodatno vreme ovom pravilniku 

nema ništa loše u tome. Nije velika hitno da se usvoji ovaj pravilnik danas. U vezi informisanosti 

građana mi smo uradili onoliko koliko smo mogli, možda nije bilo na najboljem nivou ali kako 

god bilo pravo skupštine jeste da zatraži produženje roka javne rasprave ovog pravilnika. U vezi 

komisije za ovaj pravilnik, mogu da kažem da nema formirane komisije već se sam po sebi 

pravilnik šalje na javnu raspravu te se raspravlja od strane skupštine i donosi odluka o njegovom 

usvajanju ili ne. 

g.Samidin Xheladini - Ja sam se pripremio za diskusiju ali kako god bilo ovaj predlog mi 

odgovara, tako da se povlačim, Iz razloga što sam imao određene brige u vezi određenih stavki u 

ovom pravilniku. Jer te tačke za koje sam hteo da raspravljam faktički direktno utiču na radno 

vreme to jest poslovanje naših poslovnih subjekata. Jer nekim određenim ograničenjima faktički 

ograničava mu poslovnost naših poslovnih subjekata. Bilo bi dobro da se odloži do daljnjeg kako 

bi biznismeni mogli da i oni učestvuju u ovu javnu raspravu daju njihovo mišljenje šta je dobro i 

ili šta nije u njihovom polju delovanja. 

g.Artan Loshaj - Pošto vidimo da je atmosfera da se ovaj pravi odloži do daljnjeg, mi smo kao 

komitet imali preporuke o produženju radnog vremena nekih subjekata, a ako neko želi da radi 

nakon ovog radnog vremena da treba pribaviti dozvolu u inspektor ja tu, to je regulisano u 

pravilniku i određene suma za ovu dozvolu. Pošto smo već odlučili da produžimo rok javnog 

skupa zamolio bih sve i delegate da obaveste sve poslovne subjekte i da i mi lično dođemo i 

prisustvujemo na tom javnom skupu. Da im damo naš doprinos a ne da vodimo dnevne politike. 

g.Betim Merdiu -  prelazimo na glasanje, koje za da se ovaj pravilnik odloži u smislu javne 

rasprave do narednog perioda. Usvaja se jednoglasno. 
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Cetvrta tacka dnevnog reda 

g.Betim Merdiu – U okviru ove tacke imamo: tacku eventualno. Imate rec. 

g.Laurat Krasniqi - Ja sam hteo da govorim u pitanju obrazovanja i da podignem to pitanje, i 

međutim vidim da direktor obrazovanja apsolutno nije prisutan na današnjoj sednici niti na 

ranijim sednicama, što znači da je on neki šef šefova. U osnovnoj školi Samidin Emini prvi 

razred učenici ovog razreda nisu održavali nastavu u februaru i martu, i sve do sredinom Maja 

tačnije do 15 maja. Razlog tome je što je neko hteo ili trebao da završi fakultet. 30 učitelja u 

osnovnim školama u Dragašu drže nepotpunu nastavu to jest nemaju pun fond časova a primaju 

punu platu. Ovo pitanje treba da se razmotri i da se razjasni ove stvari. Evidentno je da se broj 

časova smanjio iz razloga što se i broj učenika smanjio. U vezi pitanja testa vrednovanja koji je 

organizovan od strane direktorata obrazovanja, opština najviše podržava ovaj sektor iz razloga 

što je vaša možda najjača strana, bilo je na tom testu i pitanja iz nastavnih lekcija koje se nisu 

obradile zbog štrajka koji je organizovan od strane sindikata obrazovanja. Testirani su učenici za 

deo nastave koji nije bio obrađen. 

g.Florent Rufati -  Poštovani prisutni delegati, imam jedan zahtev za predsednika opštine i 

opštinske organe, omladina sela Brodosavce je pokrenula jednu inicijativu u vezi zamene ili 

postavljanja vodovodne cevi, vi dobro znate da u tom selu jedan deo sela nema dovoljno pijaci u 

vodu, put koji vodi do tog naselja koji se zove Beli put, taj put ili taj deo sela uopšte nema vodu, 

omladina ovog sela je prikupila određene finansijska sredstva i započne ili su taj projekat 

dogradnje sistema vodovodne mreže, imajući u vidu da nemaju mogućnost da nastave kako vi 

kao predsednik opštine možete pomoći ovoj omladini. 

g.Velid Hadzisin - Ja bih se osvrnuo na predlog kolege Laurata koji bi donekle imao smisla da se 

radnici obrazovanja plaćaju na osnovu broja časova koji je su održali, međutim razredni starešina 

koji je završio maturski ispit verovatno ima pravo da malo ranije završi sa poslom, na kraju 

krajeva 21 juna će svima opasti broj časova na nula. Tako da ćemo biti plaćeni do septembra. Po 

mom mišljenju nema smisla da se radnicima smanjuje plata zbog manje održanih časova već se 

oni mogu dodatno angazovati unutar škole u zavisnosti od potrebe škola i odluke direktora i 

školskog odbora. 

g.Munir Jonuzi -  Poštovani prisutni, obraćam se kao predsedavajući komiteta za zajednice mi, 

mi smo na nekoliko sastanaka komiteta smo doneli jedan generalni zaključak, taj zaključak glasi 

da se obratimo vama na skupštini i da pošaljemo službeni zahtev koji će biti adresiran na vasu 

kancelariju i na ime direktorata urbanizma i katastra. Taj zahtev će se odnositi na određivanje 

zonalnih karata i priprema za sve sporne parcele to jest sporne puteve da se izvrši analiza uslova 

otvaranja ovih puteva kao i priprema preliminarnih mapa, kako bi unapred znali kako i šta će biti 

upisano. Verovatno ste upućeni da smo na prethodnim sastancima imali nekoliko zahteva koji su 

nam uputili građenje administrativnog centra Dragaša za proširenju puta koji se odnosi iz donjeg 

Dragaša prema džamiji. Mi od vas kao i od direktorata urbanizma tražimo da se izvrši analiza 
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svih uslova otvaranja ovog i drugih puteva, kao što je put prema gradskom stadionu i tamo gde 

ima potrebe. 

g.Naser Myrtezani -  Imam jedno pitanje u vezi obrazovanja, ovih dana je održan test na dva 

nivoa, u vezi 1 nivo a želim da kažem da mi nismo zadovoljni komisijom koja je pratila ovaj test. 

U osnovnoj školi u selo Bresane, mogu da kažem da ni jedan od kandidata nije rezultirao 

posebnost, talenat, a znamo da u redovima tih učenika ima talenata, primer uzimam učenika koji 

je talentovan za muziku i koji se ne može uporediti sa drugima na celoj teritoriji naše opštine. 

Međutim ta komisija ne čini dovoljno po tom pitanju i mi kao školski odbor sumnjamo u 

mogućnosti te komisije. U selo Bljac imamo učenike koji su nadareni za slikanje, veoma dobri 

učenici a nikako od ovih učenika da se izađe mogućnosti izrodi talenat. Dok u nekim drugim 

selima ili školama po 2-3 učenika su izabrani na ime učenika koji se ističu. Faktički mogu da 

kažem da mi nismo zadovoljni sa ovom komisijom koja je radila na ovom pitanju jer je vršila 

izbor učenika na neki prikriven način. 

g.Shaban Shabani – Postovani, u vezi vozila koja su primecena na putevima nase opstine tokom 

vikenda, iz ranijih praksi takodje mogu da kazem da se nisam bavio ovim pitanjima ni ranije, nije 

Bog zna sta da neko vidi opstinsko auto na putevima pa cak i tokom vikenda, to mi nikada nije 

smetalo. Vozilo je sredtsvo rada. Vozila su bila na terenu u jednom od njih sam bio i ja. Cak i 

tokom vikenda imamo pozivnice za razne aktivnosti. U pitanju je bila aktivnost pripreme za decu 

rodjenu u godini nezavisnosti. U vezi zaposljavanja, ne zaposljava se preko zahteva o zaposlenju 

vec preko javnih konkursa. Kod Brezjanskog jezera, tamo je bio dobar ambijent, ako se u 

medjuvremenu izmenilo, imamo sada ovaj budzet koji moze da pomogne, iako kompanija ima i 

tamo obavezu odnosenja smeca. Mozda je potrebno i podizanje svesti gradjana u vezi cistog 

ambijenta. što se tiče škola isto, akcije u vezi čistog ambijenta oko škola, ja mislim da je školi 

imaju svoju obavezu da na ovom tematici porade i podignu nivo svesti kako osoblja tako i 

učenika. Što se tiče nastavnika i primanja plata za određene časove u nastavi po prvi put čujem 

da neko prima punu platu a ima pola norme časova. Što se tiče testa vrednovanja ja mislim da je 

komisija bi trebala da uzme u obzir sve te elemente pomenute u diskusiji pre. U vezi cela za 

vodu i ja sam čuo da je jedna grupa mladića započela ovu inicijativu, gde god ima mogućnosti da 

pomognemo ja se zalažem i pomoćiću onoliko koliko budemo imali finansijskih i pravnih 

obrazloženja za te aktivnosti. U vezi otvaranje puta u donjem dragašu nekoliko puta smo govorili 

o toj tematici, u pitanju je eksproprijacija zemljišta određenih vlasnika koji se nalaze na tom 

pravcu, svakako da bih to pomoglo građanima i celokupnom dragašu, ja sam tražio od 

direktorata urbanizma da pripremi dokumentaciju kako bi na najbolji mogući način mogli da 

rešimo to pitanje a ne da našim zalaganjem pogoršano stanje. U svojstvu iznalaženje mogućnosti 

opštine je čak spremna i da plati na ime eksproprijacije zemljišta. Što se tiče komisije u 

obrazovanju ja mislim da ta komisija bez daljnjeg bi trebala da bude pripremljena i korektna na 

način kako bi stimulisala učenike. 

g.Artan Loshaj -  Ne želim da budem advokat predsedavajućeg komiteta za zajednice, ali moram 

da kažem da se nekoliko puta razgovaralo u vezi ovog pitanja, imajući u vidu da sam građanin 
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Dragaša mogu da kažem da je ovaj problem veoma prost međutim mi kompliciramo ovaj isti 

problem. Ti građani su podneli peticiju i oni ne žele kompenzaciju, postoji problem samo na 

jednom mestu u veličini od jedan ar možda i samo jedan problem to jest jedna osoba predstavlja 

problem, što znači da sve zavisi od vaše političke volje, volje direktorata urbanizma, da se ovo 

pitanje reši. Vi svakodnevno viđate ove ljude koji dolaze I čekaju na rešenje ovde u opštini u 

pitanju je rešenje za oko 40 domaćinstava na tom delu puta a ako se ovo reši postoji mogućnost 

da se još 40 kuća sagradi na tom delu puta. Dajte da zajedno sa direktoratom urbanizma 

napravimo taj put, postavimo rasvetu i regulišemo infrrastrukturu. 

g.Nexhat Isufi – Skupstina radi na osnovu godisnjeg plana, ono sto smo izglasali mi sami, u 

najmanju ruku mi treba da ispostujemo isto. Trazim da u okviru tog plana u okviru kojeg je i 

studijska poseta da se iazebere komisija koja ce odrediti, gde, koliko i kako ce se ici na tu 

studijsku posetu. Drugo: sta je u vezi odvojenih sredstava za laptopove. Trece: trazim od 

predsednika da u okviru inspektorijata saobracaja, imamo poteskoce tokom ciscenja ulica zbog 

parkiranih vozila na trotoarima da se informisu gradjani da u cetvrtak od 06:000 do 09:00 ne 

ostavljaju vozila na trotoarima kako ne bi ostetili necije vozilo. 

g.Betim Merdiu – Prelazimo na glasanje u vezi predloga o studijskoj poseti. Ko je ZA realizaciju 

studijske posete. ZA-10, PROTIV-2, UZDRZANI-2. Postovani, ovim završavamo današnje 

zasedanje sednice skupštine opštine Dragaša. 

 

 

Priprema:          Predsedavajuci: 

Stručna služba SO Dragaš       Betim Merdiu 


